
vindt van zowel de internationale als
de nationale ontwikkelingen op het
gebied van milieu. Mijn fractie wil
dat hij duidelijk maakt hoe hij het
begrip rentmeesterschap definieert in
de hervormingsplannen van het
kabinet, welke rol hij voor zichzelf
ziet weggelegd, welke acties hij
onderneemt, met andere woorden:
welk leiderschap hij aanneemt in de
duurzaamheidskwesties.

De voorzitter: Ik stel voor, het
stenogram van dit gedeelte van de
vergadering door te geleiden naar
het kabinet, in het bijzonder naar de
minister-president.

Daartoe wordt besloten.

De voorzitter: Het woord is aan de
heer Van As.

De heer Van As (LPF): Voorzitter.
Mede namens mijn fractiegenoot de
heer Van den Brink willen wij in
navolging van het algemeen overleg
over toerisme en recreatie een
voortgezet algemeen overleg
aanvragen.

De voorzitter: Ik stel voor, aan dit
verzoek te voldoen en dit punt toe te
voegen aan de agenda van volgende
week.

Aldus wordt besloten.

Aan de orde is de stemming over
een motie, ingediend bij het debat
over de Europese Top van 22 en
23 maart 2005 jl, te weten:
- de motie-Karimi/Van Bommel over
de opvolging van de huidige
president van de Wereldbank
(21501-20, nr. 278).

(Zie vergadering van 23 maart 2005.)

De voorzitter: Ik constateer dat de
aanwezige leden van de fracties van
de SP en GroenLinks voor deze
motie hebben gestemd en die van de
overige fracties ertegen, zodat zij is
verworpen.

De vergadering wordt enkele
ogenblikken geschorst.

Aan de orde is het debat naar
aanleiding van een algemeen overleg
op 9 maart 2005 over de
mensenrechtencommissie van de
Verenigde Naties.
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De heer Çörüz (CDA): Voorzitter. De
fractie van het CDA heeft dit VAO
aangevraagd samen met de fracties
van de VVD en D66 omdat wij een
meerwaarde zien in een Kamerbrede
uitspraak, de regering op te roepen
tot een spoedige ondertekening en

ratificatie van het facultatief protocol
bij het VN-verdrag tegen foltering
door Nederland. Alhoewel minister
Bot in het algemeen overleg over
mensenrechten van 9 maart 2005
niet onsympathiek stond tegenover
een Kamerbrede wens om te
ondertekenen, blijft het een feit dat
spoedige ondertekening en ratificatie
al jarenlang wordt toegezegd door
de regering. Tot op heden is dat
echter nog niet gebeurd.
Eveneens was de beantwoording

van schriftelijke vragen hierover niet
bevredigend, omdat de opgegeven
redenen niet voldoende waren
onderbouwd. Nederland heeft
internationaal een voorbeeldfunctie
te vervullen op het gebied van de
uitbanning van marteling en kan het
daarom niet maken om op dit punt
achter te blijven.
Tevens is de strijd tegen marteling

een van de belangrijkste thema's op
het gebied van mensenrechten, zo
ook tijdens de eenenzestigste
bijeenkomst van de VN-Commissie
voor de Rechten van de Mens, die nu
plaatsvindt. Naar onze mening
bestaan er geen goede gronden om
niet tot ondertekening van het
protocol over te gaan. Daarom zijn
wij van mening dat door middel van
deze motie het kabinet de urgentie
voelt van de waarde die de Kamer
eraan hecht om tot spoedige
ondertekening over te gaan.

Motie

De Kamer,

gehoord de beraadslaging,

constaterende dat Nederland tot op
heden nog niet is overgegaan tot
ondertekening van het Facultatief
Protocol bij het VN-verdrag tegen
foltering;

voorts constaterende dat de regering
zich op verscheidene momenten,
waaronder in het Jaarbericht van
2002 van het ministerie van
Buitenlandse Zaken, heeft uitgespro-
ken voor een voorspoedige ratificatie
van dit Protocol;

overwegende dat Nederland een
voorbeeldfunctie heeft te vervullen
op het gebied van de uitbanning van
marteling wereldwijd;

van mening dat er geen goede
gronden bestaan om niet tot
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